
Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

Protokoll 3/2022 

fört vid Östermalms Stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 24 mars 2022 kl. 18:30-20:00, Karlavägen 104 
 

Ledamöter Andrea Hedin (M) Ordförande 
Birgit Marklund Beijer (S) Vice ordförande 
Henrik Lundquist (M) 
Vivianne Gunnarsson (MP) 
Louise Gellin (C) 
Rudolf Sjöstrand (S) 
Berit Nyberg (S) 
Jaime Barrios (V) 
Göran Ek (SD) 
Magnus Granat (M) 
Annika Elmlund (M) 
Christina Schönberg Messick (L) 
Marion Sundqvist (V) 

  
Ersättare Christina Huss (M) 

Amelie Langby (M) 
Joakim Rönnbäck (L) 
Sonja Nettelbladt (MP) 
Daniele Fava (C) 
Sanna Eliasson (S) 
Emil Bustos (S) 
Stephanie Branzell (V) 
Sonja Nettelbladt (MP) 
Daniele Fava (C) 
Christina Huss (M) 

  
Övriga närvarande Helena Näslund Avdelningschef 

Jan Rönnberg Tjänsteman 
Kerstin Andersson Stadsdelsdirektör 
Sarah Johansson Nämndsekreterare 
Ulrika Josephson Westberg Tjänsteman 
Roger Mellroth Tjänsteman 
Marianne Wikander Tjänsteman 

  
Justerare  
  
Datum för justering  
  
Paragraf §§1-23 

Sida 1 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

  
Sekreterare Sarah Johansson 

 

Sida 2 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
1. Andrea Hedin (M) och Birgit Marklund Beijer (S) fick i uppdrag 
att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras den 29 mars 2022 
3. Anmäldes att protokollet från den 17 februari 2022 justerades 
den 22 februari 2022. 
4. Dagordningen godkändes 
 

Sammanfattning av ärendet  
Upprop och närvaroregistrering, val av protokollsjusterare, tid för 
protokollsjustering, anmälan av föregående protokoll och 
fastställande av dagordning. 
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§ 2 
Medborgarförslag om  en Petit Marché i Stureparken.  
ÖST 2022/28 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att besvara 
medborgarförslaget med nedanstående: 
Vi i den grönblå majoriteten vill se en levande stadsdel med 
möjlighet till ytor för människor i alla åldrar att stanna till, sitta ner 
och njuta av både puls och grönska. I det aktuella 
medborgarförslaget föreslås att ett café, vinbar eller dylikt bör 
uppföras i Stureparken, ett förslag vi ser positivt på. Vi delar att 
Stureparkens potential skulle kunna tillvaratas ännu bättre även om 
det är värt att lyfta fram att vi har stärkt parkens kvaliteter i 
omgångar de senaste åren. 
Precis som stadsdelsförvaltningen skriver i sitt uttalande har 
Stureparken stora kulturhistoriska värden och är en viktig grön 
lunga i stenstaden vars gräsytor och stora karakteristiska parkträd 
behöver värnas. Stureparken är även en gammal kolerakyrkogård 
och även om platsen inte har kyrkogårdsstatus behöver platsen 
hanteras med värdighet. 
Vi tror och hoppas att någon är intresserad av att driva en liten 
verksamhet i parken under de närmaste åren ser fram emot att se 
vilka idéer som kan finnas. Med rätt utformning ser vi att en vagn 
eller annan temporär lösning skulle kunna vara möjlig, men vi vill 
även understryka att vi ser att en byggnad av mer permanent 
karaktär är möjlig, exempelvis genom ett tidsbegränsat bygglov, om 
utformningen tar hänsyn till omgivningen och innehållet passar in 
på platsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget föreslås att ett café, vinbar eller dylikt bör 
uppföras i Stureparken. Enligt förslagsställaren är parken idag en 
något mörk och trist plats som främst används som hundrastplats. 
En ”Petit Marche”, en typ av kiosk likt den som finns i hörnet av 
Karlavägen/Engelbrektsgatan, skulle kunna liva upp platsen och bli 
en mötesplats för människor att träffas på. 
Stureparken, som har stora kulturhistoriska värden är också en 
viktig grön lunga i stenstaden och består främst av öppna gräsytor 
med buskar och stora karakteristiska parkträd. Förvaltningen anser 
att det är viktigt att bevara och värna de kulturhistoriska värden som 
finns i parken och anser därför inte att det är lämpligt att uppföra en 
permanent byggnad med verksamhet i parken. Förvaltningen anser 
däremot att någon typ av mer tillfällig verksamhet, såsom en mobil 
cafévagn eller liknande, kunde vara ett positivt inslag. 
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Yrkanden 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) yrkar att 
besvara medborgarförslagen med nedanstående: 
Vi i den grönblå majoriteten vill se en levande stadsdel med 
möjlighet till ytor för människor i alla åldrar att stanna till, sitta ner 
och njuta av både puls och grönska. I det aktuella 
medborgarförslaget föreslås att ett café, vinbar eller dylikt bör 
uppföras i Stureparken, ett förslag vi ser positivt på. Vi delar att 
Stureparkens potential skulle kunna tillvaratas ännu bättre även om 
det är värt att lyfta fram att vi har stärkt parkens kvaliteter i 
omgångar de senaste åren. 
Precis som stadsdelsförvaltningen skriver i sitt uttalande har 
Stureparken stora kulturhistoriska värden och är en viktig grön 
lunga i stenstaden vars gräsytor och stora karakteristiska parkträd 
behöver värnas. Stureparken är även en gammal kolerakyrkogård 
och även om platsen inte har kyrkogårdsstatus behöver platsen 
hanteras med värdighet. 
Vi tror och hoppas att någon är intresserad av att driva en liten 
verksamhet i parken under de närmaste åren ser fram emot att se 
vilka idéer som kan finnas. Med rätt utformning ser vi att en vagn 
eller annan temporär lösning skulle kunna vara möjlig, men vi vill 
även understryka att vi ser att en byggnad av mer permanent 
karaktär är möjlig, exempelvis genom ett tidsbegränsat bygglov, om 
utformningen tar hänsyn till omgivningen och innehållet passar in 
på platsen. 
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick 
m.fl. (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. 
(C) yrkande. 
  

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och Göran 
Ek (SD) reserverar sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/28-4 Svar på medborgarförslag om en Petit 
Marché i Stureparken. 

 ÖST 2022/28-5 Bilaga Medborgarförslag om en Petit 
Marché i Stureparken 

 ÖST 2022/28-6 §2 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om en Petit Marché i 
Stureparken. 

Sida 5 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

 

Sida 6 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till 
Östermalms stadsdelsnämnd år 2022  
ÖST 2022/1 
 

Beslut  
1. Östermalm stadsdelsnämnd beslutar om beredning enligt 
förvaltningens förslag. 
2. Östermalm stadsdelsnämnd beslutar att besvara medborgarförslag 
om tider för fotbollsspelande vid Gärdes skolan med: 
- Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att inventera vilka av de 
idrottsytor som stadsdelen sköter som är bokningsbara och vilka 
som är möjliga för spontanidrott. 
- Att förslaget vidaresänds till Gärdesskolan, utbildningsnämnden 
och idrottsnämnden. 
- Att där utöver besvara medborgarförslaget med anförandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje månad redovisas de medborgarförslag som nämnden ska 
besluta om hantering av och förvaltningen anmäler de 
medborgarförslag som har sänts till annan nämnd eller där 
förvaltningen har haft nämndens uppdrag att besvara förslagen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande fann att nämnden beslutat i enligt med förvaltningens 
förslag gällande punkt 1 samt i enighet med förslag till 
beslut från Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), 
Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) 
gällande punkt 2. 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och Göran 
Ek (SD) ansluter sig till förslag till beslut.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/1-14 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
 ÖST 2022/1-15 Bilaga 1. Medborgarförslag till 

Stadsbyggnadsnämndens namnberedning 
 ÖST 2022/1-16 Bilaga 2. Medborgarförslag om hundrastgård 

på Gärdet och fågelbord 
 ÖST 2022/1-17 Bilaga 3. Medborgarförslag angående 

basketplan och skateboardramp vid Plockepinnparken 
 ÖST 2022/1-18 Bilaga 4. Medborgarförslag om förvaring för 

kajaker vid Husarviken 
 ÖST 2022/1-21 Bilaga 5. Medborgarförslag om tider för 

fotbollsspelande vid Gärdesskolan 
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 ÖST 2022/1-22 §3 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Balanslista över inkomna medborgarförslag 
till Östermalms stadsdelsnämnd år 2022 
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§ 4 
Program Nobelparken  
ÖST 2021/1053 
 

Beslut  
1. Östermalm stadsdelsnämnd godkänner program och 
genomförande av upprustningen av Nobelparken med undantag för 
de hyddor som är inritade i förslaget. 
2 Östermalm stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
fatta beslut i genomförandeskedet inom godkänd budget för 
projektet. 
3. Att därutöver anföra: 
Nobelparken är en fin och uppskattad plats på Östermalm. Nu rustas 
parken med både lekutrustning, grillplats och sittplatser i syfte att 
bli en grön oas för fler. I programmet för Nobelparken påvisas hur 
platsen kan bli mer välkomnande, bli ett attraktivt utflyktsmål och 
bli en plats som ger utrymme till mer lek. I framtagandet och 
utvecklingen av platsens stärkta kvalitéer är det dock av största vikt 
att trygghetsaspekten tas i beaktning vid val av all utrustning och 
dess placering. Platsen kan uppfattas som otillgänglig och är inte en 
naturlig passage för människor som rör sig i området, vilket leder 
till en ökad risk för att personer uppehåller sig på platsen på ett 
sådant sätt som leder till att otryggheten ökar. För att motverka 
otrygghet och att undvika att människor uppehåller sig på platsen i 
oönskat syfte ser vi att lekutrustning med tak eller av huskaraktär 
ska utgå ur förslaget till förmån för annan lekutrustning.  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Nobelparken är en något anonym park som ligger vid Strandvägens 
östra del, avgränsad i norr av Dag Hammarskjölds väg och i söder 
av Djurgårdsbrunnsviken. Huvuddelen av parken utgörs av ett 
trädklätt berg. 
Under ett flertal år har förvaltningen uppmärksammat berget är 
mycket omtyckt som utflyktsmål för förskolegrupper och sett 
möjligheten att utveckla den som samlingsplats där naturens värden 
kan lyftas fram. Ett förslag till åtgärder togs fram 2021 vilket 
stämdes av med en av de kommunala förskolor som ofta besöker 
parken. 
Förslaget syftar till att förhöja Nobelparkens värden som en 
utflyktsplats och vistelseplats för framför allt barngrupper, förskolor 
och barnfamiljer. Gestaltningen ska fungera pedagogiskt och berätta 
om Nobelparkens och Nationalstadsparkens djur och hur de lever. 
Djurskulpturer i trä kommer att placeras ut på olika platser 
tillsammans med stockar och bänkar att sitta på. Parkens befintliga 
bänkar och skräpkorgar ses över och rustas eller byts ut. 
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Under 2021 avsatte nämnden 0,3 mnkr ur sin nycklade budget för 
parkinvesteringar för framtagande av förslag till åtgärder i 
Nobelparken. 
Under 2022 har nämnden avsatt 1,5 mnkr investeringsmedel för 
projektering och genomförande av förslaget. Projektets totala 
budget beräknas uppgå till 1,8 mnkr. 
 

Yrkanden 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) yrkar att 
stadsdelsnämnden godkänner program och genomförande av 
upprustningen av Nobelparken med undantag för de hyddor 
som är inritade i förslaget. 
Att därutöver anföra: 
Nobelparken är en fin och uppskattad plats på Östermalm. Nu rustas 
parken med både lekutrustning, grillplats och sittplatser i syfte att 
bli en grön oas för fler. I programmet för Nobelparken påvisas hur 
platsen kan bli mer välkomnande, bli ett attraktivt utflyktsmål och 
bli en plats som ger utrymme till mer lek.  
I framtagandet och utvecklingen av platsens stärkta kvalitéer är det 
dock av största vikt att trygghetsaspekten tas i beaktning vid val av 
all utrustning och dess placering. Platsen kan uppfattas som 
otillgänglig och är inte en naturlig passage för människor som rör 
sig i området, vilket leder till en ökad risk för att personer 
uppehåller sig på platsen på ett sådant sätt som leder till att 
otryggheten ökar. För att motverka otrygghet och att undvika att 
människor uppehåller sig på platsen i oönskat syfte ser vi att 
lekutrustning med tak eller av huskaraktär ska utgå ur förslaget till 
förmån för annan lekutrustning.   
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick 
m.fl. (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. 
(C) yrkande samt att nämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
fatta beslut i genomförandet inom godkänd budget för projektet. 
Göran Ek (SD) ansluter sig till yrkandet. 

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S) och Jaime 
Barrios m.fl. (V) reserverar sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/1053-1 Nobelparken - program för upprustning 
 ÖST 2021/1053-2 Bilaga Programförslaget 
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 ÖST 2021/1053-3 §4 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Program Nobelparken 
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§ 5 
Boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2021 – 2031  
ÖST 2022/55 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd fastställer underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region innerstaden och 
överlämnar det till socialförvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I stadens budget framgår att socialförvaltningen ska samordna 
arbetet med boendeplanen för bostäder till personer med 
funktionsnedsättning och bearbeta stadsdelsnämndernas/regionernas 
förslag samt föreslå beslut om åtgärder utifrån en sammanvägd 
övergripande bedömning av behov och framtida trender. 
Region innerstaden, som består av stadsdelsförvaltningarna 
Kungsholmen, Norrmalm, Södermalm och Östermalm, har gjort en 
sammanställning av förvaltningarnas existerande boenden, 
befintliga individuella avtal, pågående projekt av boenden och 
uppskattat behov av boenden år 2032. Sammanställningen lämnas 
till socialförvaltningen som bidrag till stadens övergripande 
boendeplan. 
Region innerstaden ser ett prognosticerat behov av särskilda 
boenden år 2032 som är större än vad de projekt som i dagsläget 
planeras kan tillgodose. Detta gäller ytkrävande och friliggande 
gruppbostäder enligt LSS samt gruppbostäder SoL. 
Gällande gruppbostäder enligt LSS med normal 
tillgänglighetsanpassning samt servicebostad enligt LSS eller SoL 
bedömer regionen att kommande behov kan mötas. Regionen 
rapporterar dock fortsatta förseningar i flera pågående projekt vilket 
sannolikt kommer fördröja tillgång till särskilda boendeformer. 
Från och med 2022 flyttas beställaransvaret för nya grupp och 
servicebostäder enligt LSS från stadsdelsförvaltningarna till 
socialförvaltningen. Förvaltningen kommer därmed att bevaka 
pågående projekt av boenden inom stadsdelen samt samverka med 
socialförvaltningen gällande nya grupp- och servicebostäder för att 
säkerställa tillgången till sådana bostäder inom stadsdelsområdet. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
Vi Socialdemokrater vill att människor ska ha möjlighet till ett gott boende oavsett 
förutsättningar. Ett sätt att säkra detta är att arbeta systematiskt för att planera 
bostäder med särskild service. Vi välkomnar således boendeplanen fram till 2031. 
Samtidigt är vi oroliga över att den blågröna majoriteten har satt ambitionerna för lågt. 
Förvaltningen skriver i boendeplanen att man ”innerstadens sammanställning visar att 
det finns ett prognostiserat behov av särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2032 som är större än vad de projekt som i 
dagsläget planeras kan tillgodose.”. Vi ser fram emot att arbeta tillsammans med de 
blågröna för att Östermalm ska kunna göra sitt bidrag till region innerstaden. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/55-4 Boendeplan 2022-2032, bostad med särskild 
service enligt SoL och LSS 

 ÖST 2022/55-5 Bilaga 1. Boendeplan region innerstaden 
2022-2032 

 ÖST 2022/55-11 Bilaga 2. Region innerstaden 2021 
 ÖST 2022/55-7 Bilaga 3.Vägledning för framtagande av 

boendeplanen 
 ÖST 2022/55-8 Bilaga 4. Befolkningsdata (start.stockholm) 
 ÖST 2022/55-9 Bilaga 5. Rapport 2021 (SWECOs prognos 

över kommande behov av bostäder med särskild service 
2022-2031) 

 ÖST 2022/55-10 Bilaga 6. Yttrande från stadsdelsnämndens 
råd för funktionshinderfrågor 

 ÖST 2022/55-12 §5 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Boendeplan för särskilt boende för personer 
med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2021 - 2031 
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§ 6 
Remiss av Strategi för idrottsanläggningar  
ÖST 2022/92 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat idrottsnämndens förslag till 
strategi för idrottsanläggningar. Dokumentet ska ersätta den 
nuvarande långsiktiga investeringsplan för idrottsanläggningar. 
Strategin beskriver att jämställdhet, jämlikhet, bredd i utbud samt 
klimat och miljö ska vara vägledande i stadens arbete med 
idrottsanläggningar. Vidare anges behoven för olika typer av 
idrottsanläggningar och för ett antal av de mer vanligt 
förekommande anläggningstyperna föreslås reviderade nyckeltal 
kopplade till befolkningsstorlek. 
Förvaltningen är positiv till att idrottsnämnden tagit fram en 
reviderad strategi för idrottsanläggningar och att ärendet remitterats 
till stadens samtliga nämnder och bolag. För förvaltningen är det 
värdefullt att få en förståelse för de förutsättningar och utmaningar 
som staden har i planeringen av idrottsanläggningar. Förvaltningen 
omfattas också själva av strategin då den berör frågor om 
spontanidrott (som bland annat återfinns på parkmark) samt frågor 
om att motivera stockholmarna till fysisk aktivitet. 
I strategins inledande del framkommer att den primära målgruppen 
för strategin är barn och unga i åldrarna 7–20 år samt personer med 
funktionsnedsättning. Förvaltningen håller med om dessa 
prioriteringar men anser att det bör nämnas att Stockholm också har 
en växande åldrande befolkning som behöver tas i beaktande. 
Förvaltningen vill understryka parkernas och grönområdenas 
betydelse för motion, rörelseinriktad lek och rekreation. Parkerna 
har stor betydelse för folkhälsan inte bara på de platser där det finns 
anlagda spontanidrottsytor. Motionen utövas överallt i parkerna och 
förvaltningen upplever att det finns ett behov av öppna gräsmattor 
som kan användas till en mängd olika aktiviteter. 
 

Yrkanden 
Birgit Marklund Bejier m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) 
yrkar att delvis godkänna förvaltningens svar samt att att 
därutöver anföra: 
Vi välkomnar idrottsförvaltningens Strategi för idrottsanläggningar 
2022-2024. Strategin ger en övergripande kartläggning av 
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underskottet på idrottsanläggningar som råder i staden. Strategin 
beskriver även tydligt ett läge där för få investeringar och satsningar 
inom idrotten lett till brist på idrottshallar och idrottsytor. 
Under föregående mandatperiod, när den rödgrönrosa majoriteten 
satt vid rodret, gjordes en historisk uppryckning. Vi dubblerade 
investeringarna och började bygga ikapp lokalbristen. Vi gjorde 
riktade satsningar och ökade stödet till föreningar för att skapa 
möjligheter för alla att ta del av idrott och föreningsliv. Mellan 2014 
och 2018 färdigställdes fyra fullstora idrottshallar, 19 nya 
konstgräsplaner samt renoveringar genomfördes av ett antal av 
stadens sim- och idrottshallar. Investeringsvolymerna har dock 
minskat under det grönblå styret. Majoriteten lägger istället alla ägg 
i samma korg och hoppas att marknaden ska bygga och drifta 
idrottsanläggningar. Under den föregående majoriteten så lydde 
principen att när idrottsyta togs i anspråk vid byggande av bostäder 
eller skolor så skulle den ersättas. Tyvärr har avsteg gjorts från den 
principen, ett problem som även lyfts fram i Strategin. 
Vidare pekar Strategin på vikten av att stadens nämnder ska 
samverka för att lösa dagens underskott och förebygga framtida 
underskott av. Vi menar dock att staden bör ta ett större ansvar för 
att planera, i stället för att hoppas att anläggningsbristen ska lösas 
genom OPS-lösningar. Om den här utvecklingen tillåts att fortsätta 
kommer vi staden inom kort ha en betydligt större brist på 
anläggningar och idrottsytor än tidigare trots alla investeringar som 
gjordes under förra mandatperioden. 
 Vidare anser vi att 
-En simhall i Norra Djurgårdsstaden bör byggas: Norra 
Djurgårdsstaden är en del av Östermalm och många flyttar och har 
flyttat till Norra Djurgårdsstaden. Därför anser vi det är lämpligt 
med ytterligare en simhall utöver GIH-badet på Östermalm. 
-Toaletter och omklädningsrum vid stadens bollplaner inrättas: 
Tillgång till goda utrymmen för ombyte är avgörande för att göra 
bollplanerna trevliga och attraktiva att använda. För närvarande har 
barn och ungdomar, som i stor utsträckning nyttjar våra bollplaner 
t.ex. Ekhagens bollplan, inte tillgång till toaletter och 
omklädningsrum 
-Överdäckning av Kampementsbadet inrättas. Östermalm har 
70 000 invånare. Att täcka över ett utomhusbad borde därför vara 
möjligt. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med förvaltningens förslag. 
Särskilt uttalande  
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) lämmar 
särskilt uttalande enligt följande: 
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Vi instämmer i förvaltningens svar men vill ytterligare trycka på att 
idrott är viktig för alla åldrar och att det finns möjligheter till 
vardagsidrott i närområdena har viktiga hälsoaspekter. 
De övergripande strategierna för idrotten i Stockholm är 
jämställdhet, jämlikhet, bredd i utbud samt klimat och miljö. Dessa 
strategier utgår, enligt idrottsförvaltningen i stor utsträckning från 
innehållet i det idrottspolitiska programmet samt övriga relevanta 
styrdokument. Det är bra att ungdomar 7-20 år är en prioriterad 
grupp. Den som tidigt lär sig tycka om och praktisera idrott 
fortsätter med det även i äldre åldrar. Därför är det en brist i 
programmet att inte nämna människor som vill praktisera idrott i 
vuxna aktiva åldrar såväl som äldre. Vuxna och äldre ska även de 
erbjudas möjlighet till spontanidrott. 
Det bör finnas ett utbud för alla åldrar och särskilt anpassade utbud 
för äldre och funktionshindrade. För att uppnå ett allsidigt utbud för 
även den äldre befolkningen bör äldres idrottande och möjlighet till 
rörelse kartläggas. Det finns bl.a. brist på anpassade utegym och 
promenadstråk såväl som möjlighet till utomhusbad och bassänger 
med uppvärmt vatten. 
Göran Ek (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  
Sverigedemokraterna ställer sig i stort bakom remissförslaget för 
idrottsanläggningar 2022–2026. Den föreslagna strategin har likt 
dess föregångare en högt ställd målbild om god tillgång till idrotts- 
och aktivitetsplatser. Trots den lovvärda målbilden, råder det i 
dagsläget ett underskott på idrottsanläggningar. I takt med 
befolkningsutvecklingen för kommande år krävs ett ökat byggande. 
Stockholms stad har varit allt för bristfälliga i prioriteringen av 
markyta för nya idrottsanläggningar. För att uppnå strategins vision 
om ökat idrottande måste arbetet genomsyra detaljplaneläggningen 
och översiktsplanens inriktning.  
Sverigedemokraterna instämmer i behovet av särskilda insatser 
riktat mot ungdomar 13–20, med fokus på flickor, personer med 
funktionsvariation, barn och unga 10–20 år med låg 
socioekonomisk bakgrund. Däremot delar vi inte uppfattningen om 
att särskilda insatser bör genomföras för unga med utländsk 
bakgrund. I stället vill vi se en likabehandling av barn och unga 
oavsett bakgrund. Fokus bör ligga på att fånga upp fler individer 
med låg socioekonomisk bakgrund, då denna innefattar såväl 
individer med svensk som utländsk bakgrund.  

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S) och Jaime 
Barrios m.fl. (V) reserverar sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/92-4 Svar på remiss av Strategi för 
idrottsanläggningar 

 ÖST 2022/92-5 Bilaga - Strategi för idrottsanläggningar 
2022-2026 
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 ÖST 2022/92-6 §6 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Strategi för idrottsanläggningar 
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§ 7 
Remiss av Stadsgemensam visselblåsarfunktion  
ÖST 2022/30 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som sitt yttrande till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade i budget för 2022 att 
kommunstyrelsen ska inrätta en stadsgemensam 
visselblåsarfunktion. Enligt en ny lag ska offentliga 
verksamhetsutövare senast den 17 juli 2022 ha inrättat en intern 
rapporteringskanal för mottagande av rapporter om misstänkta 
överträdelser samt förfaranden för att hantera rapporterna, det vill 
säga en intern visselblåsarfunktion. Stadsledningskontoret föreslår 
att ansvaret för den interna rapporteringskanalen anges i ett tillägg i 
kommunstyrelsens reglemente samt att rapporteringskanalen ska 
delas av samtliga stadens nämnder och berörda bolag inom 
Stockholms Stadshus AB. Östermalms stadsdelsförvaltning ställer 
sig positiv till förslaget om en stadsgemensam visselblåsarfunktion. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/30-2 Svar på remiss av Stadsgemensam 
visselblåsarfunktion 

 ÖST 2022/30-3 Bilaga 1. Remissunderlag KS 2021/1703 
Tjänsteutlåtande 

 ÖST 2022/30-4 Bilaga 2. Kommunstyrelsens reglemente 
 ÖST 2022/30-5 §7 den 24 mars 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av Stadsgemensam 
visselblåsarfunktion 
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§ 8 
Remiss av Revidering av samverkansavtal med SISAB 
gällande utbildningslokaler  
ÖST 2021/1101 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen om revidering av 
samverkansavtal med Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) 
gällande utbildningslokaler. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har i budget 2021 uppdragits att revidera 
samverksavtalet med SISAB gällande utbildningslokaler.  
Stadsledningskontoret har utarbetat ett förslag till ett nytt 
kostnadsbaserat samverkansavtal som föreslås träda i kraft 1 juli 
2022. I huvudsak syftar revideringarna i samverkansavtalet till att 
öka effektiviteten i bygg- och projektstyrningsprocesserna samt att 
skapa incitament för alla berörda parter att minska på kostnaderna. I 
förslaget har bland annat samtliga schabloner omarbetats och ersatts 
med en grundschablon för att förenkla hanteringen. Förändringen 
syftar också till att öka styrningen för ekonomisk återhållsamhet 
och att minska stadens investeringsutgifter. Förändringen innebär 
att nyproduktion generellt kommer bli dyrare för nämnderna jämfört 
med att bibehålla och anpassa befintliga lokalresurser. 
Förvaltningen ser positivt på förslag om förändringar av nuvarande 
samverkansavtal, särskilt i frågan om stärkt styrning i samband med 
ny-, om- och tillbyggnad och att skapa incitament för ökad 
kostnadseffektivitet med kommunkoncernnyttan i fokus. Därutöver 
är förvaltningen positiv till föreslagen förändring av schablonerna 
gällande drift och underhåll, som för nämnden kommer innebära att 
kostnaderna på årsbasis minskar med 24 708 kronor från 2 154 968 
kronor för nämndens förhyrning till 2 130 260 kronor. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/1101-3 Svar på remiss av Revidering av 
samverkansavtal med SISAB gällande utbildningslokaler 

 ÖST 2021/1101-4 Bilaga 1. Stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande och förslag till reviderat samverkansavtal att 
gälla från juli 2022, KS 2021/992 
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 ÖST 2021/1101-6 Bilaga 2. Samverkansavtal för 
utbildningslokaler att gälla fr.o.m. 1 juli 2022. 

 ÖST 2021/1101-7 Bilaga 2.1. Effekt av föreslagen 
schablonändring i samverkansavtal. 

 ÖST 2021/1101-8 §8 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Revidering av samverkansavtal 
med SISAB gällande utbildningslokaler 
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§ 9 
Remiss av Reviderad framkomlighetsstrategi  
ÖST 2021/1119 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som sitt yttrande till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Framkomlighetsstrategin är Stockholms trafikstrategi och antogs av 
kommunfullmäktige 2013. Den beskriver hur utrymmet på stadens 
gator behöver fördelas och utvecklas för att kunna möta ökad 
efterfrågan på resande och större behov av attraktiva offentliga 
miljöer. Framkomlighetsstrategin har varit och fortsätter vara ett 
viktigt strategiskt dokument som till stor del format stadens arbete 
med den strategiska utvecklingen av transportsystemet. 
Trafiknämnden gavs i budget 2020 och 2021 i uppgift att revidera 
strategin med utgångspunkt i framväxande mobilitetstjänster och 
delningsekonomi, och där prioriteringen för gång, cykel, 
kollektivtrafik samt godsfordon med hög beläggning ligger fast. 
Fyra planeringsinriktningar pekas ut: kapacitet, framkomlighet, 
attraktivitet och hållbarhet. 
Förvaltningen ser positivt på revideringen av framkomlighets-
strategin, utifrån det omfattande stadsbyggande som sker i 
Stockholm, som innebär en tätare och mer funktionsblandad stad. 
Detta ställer högre krav på att det skapas nya möjligheter för en ny 
typ av mobilitet. I framkomlighetsstrategin anges att den bara gäller 
för stadens vägar och gator, men förvaltningen anser dock att det är 
problematiskt att stadens parker lämnas utanför strategin och inte 
nämns i de sammanhang då man skriver om offentliga rum. Parker 
och grönområden innehåller, förutom viktiga vistelseytor, både 
gång- och cykelvägar och är en viktig del av stadens nätverk som 
kopplar samman staden. Förvaltningen anser även att elsparkcyklar 
är ett etablerat fordon i stadsmiljön och som läsare av fram-
komlighetsstrategin frågar man sig varför elsparkcyklarna inte 
räknas som ett fordon i den trafikhierarkitriangel som presenteras. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
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Ett växande Stockholm ställer ökade krav på framkomligheten till 
och inom Stockholm där flera olika trafikslag behöver samexistera. 
Som illustreras i framkomlighetsstrategin är resande med 
kollektivtrafiken ett effektivt sätt att nyttja den begränsade 
kapaciteten på Stockholms gator. Det är angeläget att fortsätta 
arbetet med att göra det attraktivt att åka med kollektivtrafiken och 
förbättra framkomligheten för bussarna. Åtgärder för att förbättra 
framkomligheten för specifika trafikslag måste dock ställas i 
relation och proportion till hur det påverkar andra trafikslag.  
Ett exempel på när de olika trafikslagens intressen går emot 
varandra kan nämnas situationen vid Nybroplan där Trafikkontoret 
testat att förbjuda vänstersväng från Strandvägen in mot 
Nybrohamnen. Åtgärden har marginellt förbättrat kollektivtrafikens 
framkomlighet, men detta har inte stått i proportion till den 
försämrade och farligare trafiksituationen för biltrafiken.  
Det är av stor vikt att staden vid trafikåtgärder antar ett 
helhetsperspektiv på hur situationen för samtliga trafikslag 
påverkas. Detta gäller i synnerhet även när nya områden planeras 
och byggs. Lärdomar finns exempelvis att dra från utvecklingen av 
Norra Djurgårdsstaden där kommunikationerna till och från 
området släpat efter. Stråken som binder samman områden behöver 
finnas med i planeringen från start för att bygga en trygg och 
attraktiv stad med god framkomlighet. 
Under de senaste åren har elsparkcyklar blivit en vanlig syn i staden 
och på Östermalm. Det finns flera positiva aspekter av 
elsparkcyklarna, men det går inte att bortse från de 
störningsmoment som uppkommit av elsparkcyklarna. 
Felparkerade, slängda cyklar och oansvarigt åkande på gång- och 
vägbanor har försämrat framkomligheten för flera grupper, inte 
minst för äldre och funktionshindrade gångtrafikanter. Vi 
instämmer i förvaltningens synpunkt att ett förtydligande av stadens 
syn på elsparkcyklarna. Vi ser positivt på de åtgärder som nu görs 
för att kräva att elsparkscyklar parkeras på anvisade platser och 
strategin bör kompletteras med dessa åtgärder. Om 
parkeringsplatser tas bort är det viktigt att ta hänsyn till möjligheten 
för nyttotrafiken samt t.ex. taxi och ambulans att kunna parkera och 
stanna. Det har under det senaste decenniet presenterats förslag på 
flera nya parkeringsgarage på Östermalm, dock är det ytterst få av 
dessa förslag som realiserats. En tät kontakt med Stockholm 
Parkering när framkomligheten ses över är därför av vikt. 
Avslutningsvis vill vi lyfta alla trafikslag behöver ha god 
framkomlighet även under vinterhalvåret. Snöröjning och 
halkbekämpning har under de senaste åren varierat i kvalitet och 
kontinuitet. Som nämns i framkomlighetsstrategin behöver staden 
fokusera på snabba och effektiva åtgärder i kombination med 
noggrann uppföljning av avtal med stadens entreprenörer  
Göran Ek (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Sverigedemokraterna välkomnar en rad perspektiv i den reviderade 
framkomlighetsstrategin. Stockholm är en stor kommun och många 
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av ytterstadens invånare har ett särskilt behov av bil. Tillgången till 
bil är en nödvändighet för en stor del av stockholmarna för att få 
vardagen att gå ihop i situationer när kollektivtrafik inte är praktiskt 
möjligt.  
Den föreslagna framkomlighetsstrategin är en fortsättning av den 
grönblåa majoritetens politik för att försvåra vardagen för 
Stockholms bilister. Vi anser därför att trafikkontoret bör ges i 
uppdrag att ta fram en framkomlighetsstrategi som också bejakar 
bilisternas intressen. Att på ett mer tillmötesgående sätt avhandla 
frågan om bilens villkor i form av bilkörfält och 
parkeringsutrymmen är av stor vikt för att skapa ett framkomligt 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/1119-6 Svar på remiss av reviderad 
framkomlighetsstrategi 

 ÖST 2021/1119-7 Bilaga 1. Remissversion av Stockholms 
stads Framkomlighetsstrategi 

 ÖST 2021/1119-8 Bilaga 2. Funktionshinderrådet vid 
Östermalms stadsdelsnämnds yttrande över remiss 
Stockholms stads framkomlighetsstrategi ÖST 2021/1119-3  

 ÖST 2021/1119-9 Bilaga 3. Pensionärsrådet vid Östermalms 
stadsdelsnämnds yttrande över remiss Stockholms stads 
framkomlighets-strategi ÖST 2021/1119-5  

 ÖST 2021/1119-10 §9 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Reviderad 
framkomlighetsstrategi 

 

Sida 23 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 10 
Remiss av samråd om förslag till detaljplan för Kumlet 23 
i stadsdelen Östermalm.  
ÖST 2022/80 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som 
svar på remissen. 
 2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra ytterligare bostäder inom 
fastigheten Kumlet 23. En ny byggnad föreslås på innergården, med 
anslutning till befintligt garage. Detaljplanen syftar vidare till att 
reglera gathusets byggrätt samt ge möjlighet att uppföra takkupor 
vilket innebär att bostäder kan inredas på vinden. 
Centrumverksamhet medges i gatuhusets bottenvåning där det för 
närvarande finns kontorslokaler.  Förvaltningen är positiv till det 
tillskott av hyreslägenheter i det mycket centrala och attraktiva läge 
med närhet till service och kollektivtrafik som förslaget innebär, 
vilket också är i enlighet med översiktsplanen för Stockholm. 
Förslaget innebär dock försämrade sol- och dagsljusförhållanden i 
vissa lägen för befintliga lägenheter och att ytan för den 
gemensamma öppna och ljusa innergården gården minskas. 
Förvaltningen vill därför påpeka att påbyggnader på tak och 
tillbyggnader på innergårdar har ökat i den redan täta stenstaden de 
senaste åren och troligtvis kommer fortsätta göra det framöver. 
Förvaltningen anser därför att det behövs ett helhetstänk och en 
strategi för denna utveckling som visar hur till exempel 
friytetillgången påverkas i och med att stenstaden förtätas. 
 

Jäv 
Amelie Langby (M) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

  

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
Socialdemokraterna ställer sig bakom förvaltningens 
tjänsteutlåtande och har särskilt noterat det som nämns om att 
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förslaget innebär försämrade sol- och dagsljusförhållanden i vissa 
lägen för befintliga lägenheter och att ytan för den gemensamma 
öppna innergården, som bland annat nyttjas av Linnégårdens 
äldreboende, minskas. Detta kommer också ha negativa 
konsekvenser ur ett barnperspektiv då det fria lekutrymmet 
minskas.    
Boende på Linnegården har redan idag väldigt lite sol och med 
förslaget skulle det bli ännu mindre solljus. Gården är den enda 
uteplatsen för ett stort antal boende på Linnégården så det viktigt 
för dem att ha en trivsam gård. 
Jaime Barrios m. fl (V) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
Fastigheten Kumlet 23 på Skeppargatan är en del av ett kvarter som 
omsluter en stor öppen grön gård, något som är ovanligt i 
stadsdelen. 
Fastighetsägaren vill nu inreda vinden i det befintliga gatuhuset och 
därigenom tillskapa några nya lägenheter. Vi ser det som positivt. 
Fastighetsägaren vill också bygga ett hus på gården, vilket vi ställer 
oss negativa till. Gården har en tydlig trädgårdsliknande karaktär. 
En gårdsbyggnad skulle få stor inverkan på gårdens kulturmiljö. 
Dagens öppenhet skulle försvinna. Vistelse- och lekytor skulle 
minskas radikalt. Talet om en takterass på gårdshuset kan inte 
ersätta dagens gröna öppna gård. Äldreboendet Linnégården, med 
sin gård, kommer att känna sig inträngda med ett nytt gårdshus. 
Överhuvudtaget kommer omgivande bebyggelse att påverkas 
negativt av att det öppna gårdsrummet stängs till med en ny 
byggnad. Gårdshuset kommer dessutom att få problem med 
ljusinsläpp i lägenheterna. Huset kommer dessutom att kasta skugga 
på en del av omgivande fastigheter. En del lägenheter kommer 
också att besväras av insyn. 
Kulturstrategiska staben på stadsutvecklingsenheten bedömer att det 
inte är möjligt att uppföra ett nytt gårdshus utan att förstöra stora 
planerings- och socialhistoriska värden. Den kulturhistoriska 
konsekvensanalysen visar också att fastigheten har höga 
värdeskapande element som bör bevaras. 
Vi är positiva till att inreda vinden på det befintliga gatuhuset. 
Vi säger nej till att stänga till den öppna gröna gården med en ny 
byggnad. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/80-11 Planärende på samråd - förslag till 
detaljplan för Kumlet 23 i stadsdelen Östermalm 

 ÖST 2022/80-12 Bilaga 1. ÖST 2022 80-3 Planbeskrivning 
 ÖST 2022/80-13 Bilaga 2. ÖST 2022 80-10 Synpunkter på 

detaljplan för fastigheten 
 ÖST 2022/80-14 §10 den 24 mars 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av samråd om förslag till detaljplan 
för Kumlet 23 i stadsdelen Östermalm. 

Sida 25 (40)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 11 
Remiss av Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid.  
ÖST 2022/84 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till Kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen fått en motion 
av Lisa Palm (Fi) på remiss för yttrande senast 2022-04-10. 
Motionen behandlar öppnandet av ett fritidshjälpmedelbibliotek för 
en jämlik fritid. Motionären anför att många personer med 
funktionsnedsättning efterfrågar en mer meningsfull fritid men att 
det finns ekonomiska hinder gällande tillgången till de hjälpmedel 
som behövs för att vara delaktig, prova på och utöva sina 
fritidsintressen. Motionären yrkar därför att Stockholms stad öppnar 
ett fritidshjälpmedelbibliotek för korttidsutlåning av fritidsutrusning 
för personer med funktionedsättning. 
Förvaltningen anser att staden arbetar aktivt för att personer med 
funktionedsättning ska tillförsäkras en jämlik och meningsfull fritid, 
både stadsövergripande så väl som inom stadsdelarna. Arbetet 
bedrivs utifrån lagstiftning, kommunfullmäktiges budget, riktlinjer 
och program som syftar till att säkerställa rättssäkerhet och 
likabehandling i staden. 
Förvaltningen anser att frågan om fritidshjälpmedelsbibliotek 
lämpligast hanteras inom ramen för den etablering av fritidsbanker 
som pågår i staden. Förvaltningen framhåller att insatser till 
personer med funktionsnedsättning alltid behöver utformas 
individuellt, oavsett om det gäller stöd från socialtjänsten eller 
regionen och emotser Fritidsbankens kartläggning av hur utlåning 
av fritidshjälpmedel bäst kan möta målgruppen behov. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/84-4 Svar på remiss av motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid. 

 ÖST 2022/84-5 Bilaga 1. Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid. 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

 ÖST 2022/84-6 Bilaga 2. Rådet för funktionshinderfrågors 
yttrande över motion om fritidshjälpmedelsbibliotek för en 
jämlik fritid 

 ÖST 2022/84-7 §11 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid. 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 12 
Remiss av serveringstillstånd till Restaurang Silvia 
Aktiebolag  
ÖST 2022/107 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningenstjänsteutlåtande om att Restaurang Silvia Aktiebolag 
utifrån en social bedömning bör beviljas ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten enligt ansökan, i restauranglokal 
kl. 11:00 – 00:00 samt i uteservering kl. 11:00-23:00 i restaurang 
Eatalia på adress Jungfrugatan 70. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Restaurang Silvia Aktiebolag ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restauranglokal måndag-
söndag mellan kl. 11:00 – 00:00 samt i uteservering måndag till 
söndag mellan kl. 11:00-23:00. De ansökta alkoholdryckerna avser 
vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. Ansökan om 
serveringstillstånd avser restaurang Eatalia som är belägen på adress 
Jungfrugatan 70. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 
några sociala olägenheter föreligger eller kan befaras uppstå inom 
det berörda området om ett stadigvarande serveringstillstånd enligt 
ansökan beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/107-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till 
Restaurang Silvia Aktiebolag 

 ÖST 2022/107-4 §12 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd till Restaurang 
Silvia Aktiebolag 
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2022-03-24 

§ 13 
Remiss av serveringstillstånd till Compass Group AB  
ÖST 2022/122 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att Compass Group AB utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten och till slutet sällskap enligt ansökan, i restauranglokal 
kl. 11:00 – 01:00 i restaurang Allhuset/Lantis på adress 
Universitetsvägen 7. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Compass Group AB ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten samt till slutet sällskap, i 
restauranglokal måndag-söndag mellan kl. 11:00 – 01:00. De 
ansökta alkoholdryckerna avser vin, starköl och andra jästa 
alkoholdrycker. Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang 
Allhuset/Lantis som är belägen på adress Universitetsvägen 7. 
Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att några sociala 
olägenheter föreligger eller kan befaras uppstå inom det berörda 
området om ett stadigvarande serveringstillstånd enligt ansökan 
beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/122-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till 
Compass Group AB 

 ÖST 2022/122-4 §13 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd till Compass 
Group AB 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 14 
Remiss av serveringstillstånd till D & E Konditori AB  
Remiss från tillståndsenheten (socialnämnden) dnr: 9.1.1-
329/2022 
ÖST 2022/96 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att D & E Konditori AB utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten enligt ansökan, i restauranglokal kl. 11:00 – 21:00 samt 
i uteservering kl. 11:00-21:00 i restaurang Thelins Nybrogatan på 
adress Nybrogatan 36. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
D & E Konditori AB ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restauranglokal måndag-
söndag mellan kl. 11:00 – 21:00 samt i uteservering måndag till 
söndag mellan kl. 11:00 – 21:00. De ansökta alkoholdryckerna 
avser vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. Ansökan om 
serveringstillstånd avser restaurang Thelins Nybrogatan som är 
belägen på adress Nybrogatan 36. Östermalms stadsdelsförvaltning 
finner inte att några sociala olägenheter föreligger eller kan befaras 
uppstå inom det berörda området om ett stadigvarande 
serveringstillstånd enligt ansökan beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/96-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till D & 
E Konditori AB 

 ÖST 2022/96-4 §14 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd till D & E 
Konditori AB 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 
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2022-03-24 

§ 15 
Remiss av serveringstillstånd till Ling Long AB  
Remiss från tillståndsenheten (socialnämnden) dnr: 9.3.2-
196/2022 
ÖST 2022/69 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att Ling Long AB utifrån en social bedömning 
bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten 
enligt ansökan, i restauranglokal kl. 11:00 – 02:00 i restaurang Ling 
Long på adress Riddargatan 6. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ling Long AB ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten, i restauranglokal måndag-söndag mellan kl. 11:00 – 
02:00. De ansökta alkoholdryckerna avser spritdrycker, vin, starköl 
och andra jästa alkoholdrycker. Ansökan om serveringstillstånd 
avser restaurang Ling Long som är belägen på adress Riddargatan 
6. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att några sociala 
olägenheter föreligger eller kan befaras uppstå inom det berörda 
området om ett stadigvarande serveringstillstånd enligt ansökan 
beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/69-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till 
Ling Long AB 

 ÖST 2022/69-4 §15 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd till Ling Long 
AB 
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Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 16 
Ekonomiska månadsrapporter för februari 2022  
ÖST 2022/3 
 

Beslut  
Östermalm stadsdelsnämnd godkänner rapporten och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner, budget i 
balans. Nedan visas nettobudget per avdelning, beräknat utfall och 
beräknat resultat samt bokslut för 2021. Nettobudgeten, inklusive 
beräknade prestationsjusteringar är ca 6,6 procent högre än 
nettoutfallet 2021. Inom förskoleverksamheten prognostiseras 
budgetjustering för höga hyror om +8,5 mnkr, barnomsorgsgaranti 
+2,0 mnkr samt barnantalsförändring om -15 mnkr, netto -4,6 mnkr. 
Nämnden har beviljats i verksamhetsplanen sökta medel om 0,5 
mnkr för trygghetsinvesteringar. 
I samband med kommunfullmäktiges ärende avstämning av budget 
2022 fördelades till stadsdelen 0,7 mnkr för miljösamordnare, 2,2 
mnkr för platssamverkan, 2,0 mnkr för aktivitetscentra, 0,5 mnkr 
för klimatsmart förskola, 2,3 mnkr för klimatinvesteringar samt 1,2 
mnkr för upprustning av lekparker. Nettokostnaderna uppgår per 
februari till 245,2 mnkr (240,5 mnkr år 2021). 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/3-1 Månadsrapport per februari 2022 
 ÖST 2022/3-2 Bilaga 1. Verksamhetstal februari 2022 
 ÖST 2022/3-3 Bilaga 2. Personalkontinuitet i hemtjänsten i 

egen regi februari 2022 
 ÖST 2022/3-4 Bilaga 3. Barnantal per årsanställd förskola 
 ÖST 2022/3-5 §16 den 24 mars 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Ekonomiska månadsrapporter för februari 
2022 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 17 
Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete och 
plan för kommande år.  
ÖST 2022/75 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen samt 
stadsdelsförvaltningens förslag på fokusområden och lägger 
rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genomfört en årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbete, samverkansavtalet samt aktiva 
åtgärder mot diskriminering. Enkäten besvarades av chefer 
tillsammans med skyddsombud under december 2021. 
 
Resultatet visar sammanfattningsvis att det systematiska 
arbetsmiljöarbetet, samverkansavtalet och arbetet med aktiva 
åtgärder fungerar väl. I jämförelse med 2020 års resultat har det 
skett en stor förbättring inom ett flertal områden som exempelvis 
fördelning av arbetsmiljöuppgifter, riskbedömningar och 
handlingsplaner, arbetsskador och tillbud. 
Inom vissa områden kvarstår förbättringsbehov särskilt när det 
gäller introduktion av medarbetare där arbetsmiljöinformation 
ingår. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/75-1 Årlig uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet 2021 och plan för kommande år 

 ÖST 2022/75-2 Bilaga 1. Årlig uppföljning av systematiskt 
arbetsmiljöarbete år 2021 

 ÖST 2022/75-3 §17 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Årlig uppföljning av systematiskt 
arbetsmiljöarbete och plan för kommande år. 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 18 
Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna 
brev, skrivelser med mera år 2022  
ÖST 2022/5 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen redovisar inkomna beslut, skrivelser med mera. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/5-10 Anmälan av promemoria med förteckning av 
inkomna brev, skrivelser med mera 

 ÖST 2022/5-11 Bilaga Lokal samverkansöverenskommelse 
träffad mellan Östermalms stadsdelsförvaltning, 
utbildningsförvaltningen och lokalpolisområde Norrmalm 
2022  

 ÖST 2022/5-11.1 Bilaga Östermalm lokal 
samverkansöverenskommelse 2022 

 ÖST 2022/5-12 Anmälan av protokoll från 
förvaltningsgruppen 20220316 

 ÖST 2022/5-13 Anmälan av protokoll från samverkansgrupp 
förskola och parklek 20220316, med bilagor. 

 ÖST 2022/5-13.1 Bilaga 1 Förläggning av 
semesterledigheten sommaren 2022 förskola- och parklek 

 ÖST 2022/5-13.2 Bilaga 23 Kvalitetsrapport och Fleråringen 
 ÖST 2022/5-14 §18 den 24 mars 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Anmälan av promemoria med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser med mera år 2022 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 19 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor år 2022  
ÖST 2022/7 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor från den 7 mars 2022. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/7-4 Anmälan av pensionärsrådets protokoll 7 
mars 2022 

 ÖST 2022/7-5 Bilaga 1. Pensionärsrådets protokoll 7 mars 
2022 

 ÖST 2022/7-6 Bilaga 2. Pensionärsrådets protokoll 7 mars 
2022 

 ÖST 2022/7-7 §19 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för pensionärsfrågor år 2022 
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Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-24 

§ 20 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor år 2022  
ÖST 2022/8 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 24 februari 2022. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/8-4 Anmälan av protokoll från Östermalms 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor 2022-02-24 

 ÖST 2022/8-8 Bevakningslista februari 2022 
 ÖST 2022/8-5 Bilaga 1 Rådet för funktionshinderfrågors 

yttrande över Framkomlighetsstrategi Östermalm 
 ÖST 2022/8-6 Bilaga 2 Rådet för funktionshinderfrågors 

yttrande över boendeplan 2022-2032 
 ÖST 2022/8-7 Bilaga 3 Rådet för funktionshinderfrågors 

yttrande över motion fritidshjälpmedelsbibliotek 
 ÖST 2022/8-9 §20 den 24 mars 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor år 2022  
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2022-03-24 

§ 21 
Anmälan av delegerade beslut år 2022  
ÖST 2022/6 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av delegationsbeslut fattade utifrån delegationsordningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/6-5 Förteckning över delegeringsbeslut perioden 
2022-02-03 till 2022-03-09 

 ÖST 2022/6-4 Anmälan av förteckning över delegerade 
beslut enligt 3.1, 3.2 och 3.17 - HR-avdelningen. 

 ÖST 2022/6-7 §21 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av delegerade beslut år 2022 
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Östermalms Stadsdelsnämnd 
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2022-03-24 

§ 22 
Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möten 
med Östermalms stadsdelsnämnd under år 2022.  
ÖST 2022/21 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/21-3 Informationspunkter från stadsdelsdirektören 
till möte med Östermalms stadsdelsnämnd 2022-03-24 

 ÖST 2022/21-4 Bilaga till Informationspunkter från 
stadsdelsdirektören till möte med Östermalms 
stadsdelsnämnd 2022-03-24 

 ÖST 2022/21-5 §22 den 24 mars 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Informationspunkter från 
stadsdelsdirektören till möten med Östermalms 
stadsdelsnämnd under år 2022. 
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2022-03-24 

§ 23 
Övriga frågor  

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner arvode för deltagande i 
utbildningen tema äldreomsorg den 24 mars 2022. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen anordnar utbildning med tema äldreomsorg 
den 24 mars 2022. Olika deltagare från verksamheten har bjuds in 
för att informera och utbilda. Syftet är att bredda och fördjupa 
kunskap i de frågor som rör deras verksamhet inom äldreomsorg i 
stadsdelen. 
Enligt stadens arvodesreglemente kan stadsdelsnämnden besluta att 
betala arvode för ledamöter som deltar i vissa utbildningar, 
konferenser, arbetsgrupper och referensgrupper, där staden har tagit 
initiativet och bjudit in till den aktuella aktiviteten. 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  

Förtroenderåd 
Marion Sundqvist (V) lämnar rapport från förtroenderådets senaste 
möte på Rio vård- och omsorgsboende 
Birgit Marklund Beijer (S) lämnar rapport från förtroenderådets 
senaste möte på Linnégårdens vård- och omsorgsboende 
Magnus Granat (M) lämnar rapport från förtroenderådets senaste 
möte på Kampementets vård- och omsorgsboende 
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